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Spørgsmål nr. 724 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor Syd- og Sønderjyllands 

Politi i omkring en måned har undladt at informere om en 

voldtægt, der er begået i Esbjerg, jf. artiklen ”Politiet: To 14-

årige piger voldtaget og forsøgt voldtaget af afghanere i shop-

pingcenter” fra BT.dk den 29. april 2018?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en ud-

talelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet et bidrag fra 

Syd- og Sønderjyllands Politi, der har oplyst, at beslutningen om 

ikke at omtale den pågældende voldtægtssag fra Esbjerg var be-

grundet i hensynet til de to forurettede, der kun er 14 år, og som 

netop havde været udsat for en stærkt traumatiserende ople-

velse. Da der ikke var behov for at efterlyse de formodede ger-

ningsmænd, fordi politiet kendte deres identitet, og da sagen 

blev behandlet for lukkede døre, gik politikredsen efter en kon-

kret vurdering ikke ud i offentligheden med oplysninger om sa-

gen. 

Det kan mere generelt oplyses, at Syd- og Sønderjyllands Politi 

tilstræber at yde den bedste service for både borgere og medier, 

og at politikredsen ikke har truffet en beslutning om at være til-

bageholdende med at fortælle offentligheden om, hvad der sker 

i kredsen.”
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